

[Text]

satisfied that in fact this conforms with paragraph 63.(j)? It does not look to me on the surface that it does.

Mr. Evans: The member companies are satisfied that it does, and I think the Superintendent of Financial Institutions is satisfied that we are in compliance, as he has indicated the banks are in compliance with their particular provision.

I might go on to state that, while we are subject now to paragraph 63.(j), when our new legislation comes in, for all intents and purposes, we are going to be subject to section 201 of the Bank Act, because that is what is in our new legislation, and it will probably be enhanced as a result of the work of this committee.

The Chairman: You expect the regulations to be identical and the supervision to be identical—

Mr. Evans: Yes, identical.

The Chairman:—and the procedures with respect to accounts to be identical?

Mr. Evans: Yes. For all federal financial institutions—

The Chairman: I think you would be happy with that.

Mr. Evans:—I would expect that the procedures are going to be precisely the same, which we think is a very good thing because it is moving towards that standardized, uniform disclosure system—

The Chairman: That is right.

Mr. Evans:—that I think—

The Chairman: I think you and I think the same way on this.

Mr. Evans:—is a good idea.

With regard to the other part of Mr. McCrossan's question, again I refer you back to appendix C. If you are a passbook customer, then you are the kind of person who does your transactions at the branch.

Mr. McCrossan: Right.

Mr. Evans: When you come into the branch, the kinds of brochures you see here are what are available to you. In addition, there are stand-up posters in the various institutions that tell you what the charges are, and there are notices that service charges on a particular item have changed and you should see the teller or see the branch administrator for information on how these charges have changed and in what form.

Mr. McCrossan: What happens when someone has a passbook account with \$100 and does not come in for six months?

Mr. Evans: In that situation it is obviously difficult to . . . In one case I would be—

Mr. McCrossan: I know that it is difficult, but is it legal to do what—

The Chairman: It is not difficult at all. You want to write to the person.

[Translation]

ailleurs, pensez-vous que cela respecte les dispositions de l'alinéa 63.j)? De prime abord, il semble que non.

M. Evans: Les compagnies de fiducie semblent penser que oui, et le surintendant des institutions financières aussi, car il a confirmé que les banques respectaient les dispositions qui les régissaient.

Il est vrai que nous devons respecter l'alinéa 63.j), mais quand la nouvelle loi sera adoptée, finalement, nous serons également assujettis à l'article 201 de la Loi sur les banques, et nous devons cela au travail du Comité.

Le président: Vous vous attendez donc à ce que les règlements et la surveillance soient identiques. . .

M. Evans: C'est cela.

Le président: . . . et les procédures aussi en ce qui a trait à tous les comptes, n'est-ce pas?

M. Evans: C'est cela. Pour toutes les institutions financières qui relèvent des autorités fédérales. . .

Le président: Je pense que cela vous conviendra.

M. Evans: . . . nous nous attendons à ce que les procédures soient rigoureusement identiques, ce qui nous semble bon, car cela va dans le sens d'un régime uniforme et standardisé de renseignements. . .

Le président: C'est cela.

M. Evans: . . . et je pense. . .

Le président: Je pense que nous sommes d'accord.

M. Evans: . . . que c'est une bonne idée.

Pour ce qui est de la deuxième partie de la question de M. McCrossan, je lui demanderais encore une fois de se reporter à l'annexe C. Si vous avez un livret, alors vous êtes le genre de client qui vous rendez à la succursale.

M. McCrossan: C'est juste.

M. Evans: Si vous êtes sur les lieux, les brochures que vous voyez ici sont à votre disposition. En outre, il y a des affiches un peu partout qui signalent les frais perçus, et c'est ainsi qu'on avise la clientèle des modifications au sujet desquelles vous pouvez toujours consulter le préposé au guichet ou le gérant de la succursale, qui vous donneront de plus amples renseignements.

M. McCrossan: Que se passe-t-il quand quelqu'un qui a un compte avec livret où il n'a pas plus de 100\$ ne met pas les pieds à la banque pendant six mois?

M. Evans: Dans ce cas-là, c'est difficile, je le reconnais. . . Dans un cas, je. . .

M. McCrossan: Je sais que c'est difficile, mais je veux savoir si c'est légal de procéder ainsi. . .

Le président: Ce n'est pas du tout difficile, car il suffit d'écrire à ce client.